

Franckesche Stiftungen zu Halle

Caii Crispi Sallvstii Opera Omnia

Sallustius Crispus, Gaius

Lipsiae, Anno MDCCXXIX.

VD18 13486500

Caput LIX.

Nutzungsbedingungen

Die Digitalisate des Francke-Portals sind urheberrechtlich geschützt. Sie dürfen für wissenschaftliche und private Zwecke heruntergeladen und ausgedruckt werden. Vorhandene Herkunftsbezeichnungen dürfen dabei nicht entfernt werden.

Eine kommerzielle oder institutionelle Nutzung oder Veröffentlichung dieser Inhalte ist ohne vorheriges schriftliches Einverständnis des Studienzentrums August Hermann Francke der Franckeschen Stiftungen nicht gestattet, das ggf. auf weitere Institutionen als Rechteinhaber verweist. Für die Veröffentlichung der Digitalisate können gemäß der Gebührenordnung der Franckeschen Stiftungen Entgelte erhoben werden.

Zur Erteilung einer Veröffentlichungsgenehmigung wenden Sie sich bitte an die Leiterin des Studienzentrums, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

Terms of use

All digital documents of the Francke-Portal are protected by copyright. They may be downloaded and printed only for non-commercial educational, research and private purposes. Attached provenance marks may not be removed.

Commercial or institutional use or publication of these digital documents in printed or digital form is not allowed without obtaining prior written permission by the Study Center August Hermann Francke of the Francke Foundations which can refer to other institutions as right holders. If digital documents are published, the Study Center is entitled to charge a fee in accordance with the scale of charges of the Francke Foundations.

For reproduction requests and permissions, please contact the head of the Study Center, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

[urn:nbn:de:obv:ha33-1-219271](https://nbn-resolving.org/urn:nbn:de:obv:ha33-1-219271)

CAPVT LIX.

Igitur postero die, prius quam ad oppugnan-
dum egrederetur, equitatum omnem in ea
parte, qua ¹ regis aduentus erat, pro castris agita-
re ² iubet, portas, & proxima loca tribunis disper-
tit; dein ipse pergit ad oppidum, atque, vti su-
periore die, murum adgreditur. Interim lu-
gurtha ex occulto ³ repente nostros inuadit: qui
in primo ⁴ locati fuerant, paullisper territi per-
turbantur: reliqui cito subueniunt ⁵. Neque ⁶
diutius Numidae resistere quiuissent, ni pedites
cum equitibus permixti magnam cladem in con-
gressu ⁷ facerent ⁸: quibus illi freti, non vt ⁹ e-
questri praelio solet, sequi ¹⁰, dein cedere ¹¹, sed
aduorsis equis concurrere ¹², implicare ac per-
turbare aciem: ita, expeditis ¹³ peditibus suis,
hostes ¹⁴ pene victos dare.

¹ Vbi. ² vigilare, stare. ³ loco. ⁴ in principio
aciei. ⁵ in auxilium. ⁶ praelio. ⁷ fecissent. ⁸ quod
alias. ⁹ hostem. ¹⁰ retrocedere. ¹¹ pugnare versus in
hostem equis. ¹² cum produxisset & separauisset ab equi-
tibus pedites suos. ¹³ Numidas pene vicit.

CAPVT LX.

Eodem tempore apud Zamam magna vi cer-
tabatur. Vbi quisque legatus ¹ aut tribunus ²
curabat ³, eo acerrume niti ⁴, neque alius in alio
magis, quam in sese spem habere ⁵: pariter-
que

H 7

¹ General. ² Obrister. ³ commandire. ⁴ ibi acerrime
omni studio quilibet contendebat. ⁵ voluit.